



DOI: 10.18572/1812-3937-2021-1-29-32

# О некоторых проблемах предпринимательства в сфере аэропортовой деятельности

**ТРОФИМОВ СЕРГЕЙ ВАЛЕРЬЕВИЧ,**  
доцент кафедры предпринимательского и финансового права  
Юридического института Байкальского государственного университета,  
кандидат юридических наук  
TrofimovSV@bgu.ru

В статье рассмотрены нормативные основы организации предпринимательской деятельности в сфере аэропортовой деятельности при осуществлении пассажирских и грузовых авиаперевозок. Обращается внимание на сложность организации данной сферы обеспечения авиаперевозочной деятельности, требующей от ее участников высокого профессионализма и предприимчивости в условиях продолжающегося экономического кризиса.

**Ключевые слова:** предпринимательская деятельность на транспорте, Воздушный кодекс РФ, авиапредприятия инфраструктуры, аэродром, аэропорт, рентабельность, предпринимательские риски.

## On Some Problems of Entrepreneurship in the Sphere of Airport Operations

**TROFIMOV SERGEY V.**  
Associate Professor of the Department of Entrepreneurial and Financial Law  
of the Law Institute of the Baikal State University  
PhD (Law)

The article reviews statutory bases of arrangement of entrepreneurial activities in the sphere of airport operations in the context of carrying out of passenger and cargo air transportation. Attention is paid to the difficulty of organization of this sphere of air transportation operations requiring a high level of professionalism and entrepreneurial spirit from its participants in conditions of an ongoing economic crisis.

**Keywords:** entrepreneurial activities in transport, Air Code of the Russian Federation, infrastructural aviation enterprises, airfield, airport, profitability, entrepreneurial risks.